
Zápis č. 1/2024 

ze zasedání Školské rady Základní školy, Uherské Hradiště, Za Alejí 1072, 

příspěvkové organizace, konané dne 22. května 2024 v 16:30 hod 

__________________________________________________________________________________ 

 

1. zasedání školské rady 2024 

Místo zasedání: 
Sborovna Základní školy, Uherské Hradiště, Za Alejí 1072, p. o. 
 
Přítomni: 
za zákonné zástupce nezletilých žáků: 
Robert Janík – předseda ŠR 
Mgr. Jan Brázdil 
Iva Navrátilová 
 
za pedagogické pracovníky školy: 
Mgr. Markéta Janíková – místopředsedkyně ŠR 
Mgr. Dana Šimíková 
Mgr. Martina Podešvová 
 
za zřizovatele: 
Mgr. Zuzana Vandame 
Vladimíra Běhávková 
 
Omluveni členové: 
za zřizovatele: 
Ing. Ivana Pavelová 
 
Hosté: 
Mgr. Vratislav Brokl, ředitel školy 
__________________________________________________________________________________ 
 
PROGRAM: 

1. Úvod, zahájení 
2. Schválení programu zasedání Školské rady č. 1/2024 
3. Schválení zápisu č. 2/2023 
4. Projednání Rozborů hospodaření školy za rok 2023 
5. Projednání rozpočtu školy na rok 2024 
6. Projednání dodatku č. 2 k ŠVP 2022 – úprava učebního plánu 
7. Informování o výsledcích voleb do nové školské rady, představení nových členů za zákonné 

zástupce a pedagogické pracovníky 
8. Informace ředitele školy 
9. Různé 
10. Rekapitulace přijatých usnesení, závěrů a doporučení 
11. Závěr 

 
 



 
 
 
PRŮBĚH ZASEDÁNÍ: 
 
1. Úvod, zahájení 

Pan Janík, předseda školské rady (dále jen „ŠR“), zahájil její první zasedání v letošním roce, přivítal 
všechny přítomné členy ŠR a hosty, a současně omluvil nepřítomnou Ing. Pavelovou. 
 

2. Schválení programu zasedání Školské rady č. 1/2024 
Pan Janík, předseda školské rady, zrekapituloval program zasedání ŠR č. 1/2024, který byl všem 
zaslán elektronickou poštou dne 18. 4. 2024, společně se všemi podkladovými materiály zaslanými 
dne 2. 5. 2024, a požádal o jeho schválení. 
 
Hlasování: o schválení programu zasedání ŠR č. 1/2024 v navrhovaném znění 
Výsledky hlasování: 
- Pro:  8 
- Proti: 0 
- Zdrželo se:  0 
Závěr hlasování: ŠR schvaluje program zasedání ŠR č. 1/2024. 
 

3. Schválení zápisu č. 2/2023 
Pan Janík, předseda školské rady, požádal o schválení zápisu č. 2/2023 z předchozího zasedání ŠR, 
který byl všem zaslán elektronickou poštou dne 15. 11. 2023 k vyjádření. 
V souladu s čl. 5 jednacího řádu ŠR mohl každý člen ŠR uplatnit své námitky k zápisu do 14 dnů, a 
to elektronicky předsedovi ŠR. Ve stanoveném termínu nebyly k zápisu č. 2/2023 předsedovi 
zaslány žádné námitky. 
 
Hlasování: o schválení zápisu č. 2/2023 ze zasedání ŠR. 
Výsledky hlasování: 
- Pro: 8 
- Proti: 0 
- Zdrželo se:  0 
Závěr hlasování: ŠR schvaluje zápis č. 2/2023 ze zasedání ŠR. 
 

4. Projednání Rozborů hospodaření školy za rok 2023 
Rozbory hospodaření školy za rok 2023 byly členům ŠR zaslány elektronickou poštou. Pan Janík, 
předseda ŠR, předal slovo řediteli školy za účelem rámcového představení dokumentu. 
 
Mgr. Brokl, ředitel školy, ve stručnosti představil Rozbory hospodaření školy za rok 2023: 
- Rozbory byly opět projednány na společném jednání se zástupci města, škola tato společná 

jednání se zřizovatelem vítá. 
- Organizace dosáhla zlepšeného hospodářského výsledku ve výši 448 452,66 Kč, tohoto 

výsledku bylo dosaženo hlavně z toho důvodu, že v roce 2023 nedošlo k realizaci 
sádrokartonových podhledů.  

- Pokračovala realizace projektů ESF – vede k zatraktivnění výuky, dále probíhá projekt Erasmus, 
škola je koordinátorem tohoto projektu, výše grantu činí 250 000 EUR. Projekt potrvá do         
30. 6. 23024. 

- V roce 2023 probíhala významná investiční akce – rekonstrukce střechy a přeměna na zelenou 
střechu. Další významnou akcí bylo vybudování 2 odborných učeben v rámci projektu IROP 
realizovaných Městem Uherské Hradiště. 

 



V rámci diskuse byly vzneseny dotazy: 
- Mgr. Vandame – zda se již nějak pozitivně projevila provedená rekonstrukce střechy – bylo 

zaznamenáno v zimním období v některých třídách mírné oteplení, potvrzeno i ze strany 
zástupců učitelů. 

- Pan Brázdil – jakým způsobem bude prováděna údržba střechy – škola již oslovila některé 
firmy, zatím je v jednání (mělo by se jednat cca o 250 tis. Kč). 

 
K Rozborům hospodaření za rok 2023 nebyly ze strany ŠR žádné připomínky. 
Závěr bodu: ŠR bere na vědomí Rozbory hospodaření za rok 2023. 

 
5. Projednání rozpočtu školy na rok 2024 

Rozpočet školy na rok 2024 byl členům ŠR rovněž zaslán elektronickou poštou, pan Janík, předseda 
ŠR, předal slovo řediteli školy k představení tohoto dokumentu. 
Mgr. Brokl okomentoval rozpočet na rok 2024 + výhled do roku 2026 – skladba rozpočtu je každý 
rok přibližně stejná (navýšení inflací), nejvyšší částka nákladů jsou energie (město nakupuje energii 
na burze), doposud nebyly vážné problémy s čerpáním rozpočtu, možnost přesunu mezi 
položkami. 
 
V rámci diskuse vznesen dotaz: 
- P. Janík – pokud by např. přišla tuhá zima, jakým způsobem by se řešila vyšší spotřeba energie 

– pan ředitel předpokládá, že i v tomto případě by bylo navýšení energií zřizovatelem uznáno, 
doposud nebyl problém, případně by škola toto řešila tím, že by nebyl realizován jiný výdaj 
(např. pořízení nového vybavení apod.). 

- Mgr. Vandame za zřizovatele toto potvrdila – autonomie školy, v současné době se řeší hlavně 
psychologové a kariérní poradci na školách. Město již od roku 2012 přispívá na mzdy 
psychologů, nyní se zaměřuje na kariérové poradce. 

- Mgr. Brokl – v současnosti je problém sehnat kvalitní pracovníky na tyto pozice. 
- Mgr. Brokl – další změnou co se týká finančních prostředků je zvýšení úplaty za školné ve školní 

družině – zvýšení na 450 Kč ve školní družině a 150 Kč ve školním klubu, rodiče mohou podat 
žádost o snížení úplaty. Dříve se úplata počítala ze skutečných neinvestičních nákladů 
předchozího roku, nyní určuje zřizovatel pro všechny školy, které zřizuje. 

- P. Janík – se dotázal proč došlo ke zvýšení školného. 
- Mgr. Vandame k tomu poznamenala, že tím došlo ke sjednocení výše školného u všech škol 

zřizovaných městem. 
 

K rozpočtu školy na rok 2024 nebyly ze strany ŠR žádné připomínky. 
Závěr bodu: ŠR bere na vědomí Rozpočet školy na rok 2024. 
 
 

6. Projednání dodatku č. 2 k ŠVP 2022 – úprava učebního plánu 
ŠR projednala a bere na vědomí dodatek č. 2 ke Školnímu vzdělávacímu programu pro základní 

vzdělávání s platností od 1. 9. 2024: 

• Zavedení metody Instrumentálního obohacování 

• Úprava učebního plánu 

• Vytvoření učebních osnov nového předmětu 

 
7. Informování o výsledcích voleb do nové školské rady, představení nových členů za zákonné 

zástupce a pedagogické pracovníky 
Mgr. Brokl seznámil všechny přítomné s výsledky voleb do nové školské rady, která bude radou 
města schválena na období od 12. 7. 2024 do 11. 7. 2027. 



Volba nových členů za zákonné zástupce probíhala na třídních schůzkách, výběr byl z 5 kandidátů, 
zvoleni byli 3 noví členové ŠR a 2 náhradníci. Za pedagogické pracovníky byly zvoleny 2 paní učitelky 
a 1 vychovatelka. Za zřizovatele zůstávají členové ŠR ve stejném složení jako doposud. 
První jednání nové školské rady svolává ředitel školy a uskuteční se v závislosti na tom, zda škola 
provede nějaké změny ve školním řádu. 
 
Závěr bodu: ŠR bere na vědomí informace o výsledcích do nové školské rady. 
 
 

8. Informace ředitele školy 
- Mgr. Brokl upozornil na problém s odlivem žáků ze školy, nižší průměrný počet žáků ve třídách, 

i do 1. ročníku přišlo k zápisu méně dětí.  
- Dále informoval o úspěchu žáků 9. tříd při přijímacím řízení na střední školy – téměř všichni se 

dostali na školu z první volby. 
- V poslední době se zvyšuje počet žáků s domácím vzděláváním. 
- Na závěr Mgr. Brokl nabídl členům prohlídku nových učeben a nové zelené střechy. 
 
Závěr bodu: ŠR bere na vědomí informace ředitele školy. 
 

9. Různé 
Pan Brázdil – vznesl dotaz na pana ředitele, zda bude zahájen nový projekt Erasmus. 
Mgr. Brokl – projekt letos skončí. Škola podala nový projekt v programu Erasmus+, vyhodnocení 
bude v průběhu prázdnin. 

10. Rekapitulace přijatých usnesení, závěrů a doporučení 
Pan Janík, předseda školské rady, shrnul usnesení, závěry a doporučení ŠR přijatá v rámci zasedání ŠR. 
 

11. Závěr 
Pan Janík, předseda školské rady, a Mgr. Brokl, ředitel školy, poděkovali všem přítomným členům ŠR 
za účast a aktivní spolupráci na všech zasedáních ŠR v průběhu jejího funkčního období 2021 – 2024.  
Dále pan Janík poděkoval paní Pavelové, zapisovatelce, za vzornou přípravu jednotlivých zasedání ŠR 
a vyhotovení zápisů z těchto jednání. 

 
 

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ ŠKOLSKÉ RADY  Č. 1/2024 ZE DNE 22. 5. 2024: 
 
Školská rada schvaluje: 

- Program zasedání školské rady č. 1/2024 
- Zápis č. 2/2023 ze zasedání školské rady v roce 2023 

 
Školská rada bere na vědomí: 

- Rozbory hospodaření školy za rok 2023 
- Rozpočet školy na rok 2024 
- Informace o výsledcích voleb do nové školské rady 
- Informace ředitele školy 
 

 
V Uherském Hradišti dne 23. května 2024 
 
Zapsala:  Vladimíra Běhávková, zapisovatelka ŠR v zast. 
 
 
Schválil:  Robert Janík, předseda ŠR 


